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PROTOKÓŁ Nr 7/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 września 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
 
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.30. 
 
Prowadzący posiedzenie: PAWEŁ ŁOZOWIK – Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
7. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXXI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 
dzień 27 września 2013 roku: 

a) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 
szkolnym 2012/2013, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz 
przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2013/2014, 

b) Informacja o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2013 roku, 
c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2013-2022, 
d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu, 
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f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Zarządem Powiatu w 
Bielsku Podlaskim porozumienia dotyczącego przejęcia w zarząd części drogi 
powiatowej, 

g) Projekt uchwały w sprawie użyczenia do bezpłatnego użytkowania 
nieruchomości położonej w obrębie gruntów wsi Haćki stanowiącej własność 
Gminy Bielsk Podlaski. 

h) Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na uchwałę nr 3536/13 z dnia 27 
sierpnia 2013 r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku.  

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia herbu, flagi i pieczęci Gminy Bielsk 
Podlaski. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)  
Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 
2012/2013, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do 
roku szkolnego 2013/2014, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. Radni nie zgłosili żadnych 
pytań i uwag. Uzgodniono, że informacje przygotowane przez dyrektorów szkół 
funkcjonujących w Gminie zostaną przedstawione na sesji przez Pana Jerzego Żmieńko – 
Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie oraz Pana Jerzego Stanisława Zimocha – Dyrektora 
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym.  

 
Do pkt 1b)  
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013 r., o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 
gminnej instytucji kultury za I półrocze 2013 r., stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Skarbnik 
Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Sprawozdanie zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1c i d)  
Wniosek Wójta Gminy  dot. wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2013-2022 stanowi Załącznik Nr 4, natomiast wniosek o wprowadzenie 
zmian w budżecie Gminy na 2013 rok - Załącznik Nr 5 do protokołu.  Oba wnioski omówiła 
Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. W szczególności zwróciła uwagę na zmiany 
dotyczące zadań inwestycyjnych. Wyjaśniła, że przed posiedzeniem komisji radni otrzymali 
poprawiony projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy, uwzględniający przekazanie 
Dyrektorowi Zespołu Szkół w Augustowie pełnomocnictwa do zaciągania zobowiązań. Wójt 
Gminy RAISA RAJECKA przekazała kilka informacji o planowanych inwestycjach 
drogowych (wspólnie z Powiatem), również w ramach tzw. „schetynówki". Poinformowała o 
otwarciu ofert na budowę drogi Hryniewicze Małe.  Uprzedziła, że podczas konstruowania 
projektu budżetu Gminy na 2014 rok, będzie potrzebna dyskusja na temat potrzeb Gminy w 
zakresie zakupu sprzętu ciężkiego. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekty obu uchwał zaopiniowano 
pozytywnie. 
  
Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Temat 
omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA, wyjaśniła, że proponowana zmiana wynika ze zmian 
wysokości dotacji na realizację poszczególnych zadań. Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały 
radni zaopiniowali pozytywnie bez uwag.    
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Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
Zarządem Powiatu w Bielsku Podlaskim porozumienia dotyczącego przejęcia w zarząd części 
drogi powiatowej nr 1654B, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Potrzebę zawarcia 
porozumienia z Zarządem Powiatu w Bielsku Podlaskim przedstawił Zastępca Wójta Gminy 
ANATOL FILIPIUK. Dodał, że w przedstawionym projekcie należy wprowadzić poprawkę 
polegającą na wstawieniu nazwisk osób, które będą podpisywały ten dokument, oznacza to, że  
tekst będzie identyczny, jak załącznik do uchwały Rady Powiatu.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  
 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie użyczenia do bezpłatnego 
użytkowania nieruchomości położonych w obrębie gruntów wsi Haćki i Hryniewicze Duże, 
stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wójt 
Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że temat jest związany z projektem realizowanym przez 
Fundację Zielone Płuca Polski w Białymstoku o nazwie „Przywracanie właściwego stanu 
ekosystemów obszaru Natura 2000 Murawy w Haćkach”. Poinformowała, że po przyjęciu 
uchwały, Fundacji zostanie przekazana nieruchomość na czas trwania projektu, a po zawarciu 
umowy w tej sprawie Fundacja będzie zobowiązana do utrzymania grodziska we właściwym 
stanie oraz do koszenia trawy. Zastępca Wójta Gminy - ANATOL FILIPIUK dodał, że 
wszystkie programy unijne muszą zachować trwałość, w tym przypadku jest to okres 5-letni po 
zakończeniu realizacji programu. Zrelacjonował też przebieg spotkania z mieszkańcami Haciek, 
zorganizowanego w tej sprawie. Omówił doręczoną radnym przed posiedzeniem Komisji 
poprawkę projektu uchwały, polegającą na wykreśleniu fragmentu ostatniego zdania w § 1 
mówiącego m.in. o zakazie przekazywania w użytkowanie nieruchomości innym osobom. 
RAISA RAJECKA dodała, że taki zapis proponuje umieścić w umowie, która zostanie zawarta 
z Fundacją. Poinformowała również o zamiarze Fundacji wystąpienia do RDOŚ o wycięcie 
drzew ze skarpy, a na zebraniu z mieszkańcami zgłoszono pomysł, aby pozyskane w ten sposób 
drewno wykorzystać w części na ogrodzenie grodziska, a część przekazać na opał 
podopiecznym GOPS-u. Zadanie to zostanie wykonane z udziałem Gminy.  
Podczas dyskusji Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI przyznał, że 
proponowany przez Panią Wójt zapis w umowie jest zasadny. Radni dyskutowali również o 
tym, kto w takim przypadku jest uprawniony do pobierania dopłat obszarowych, komu może 
zostać zlecone koszenie trawy oraz o tym, że Fundacja nie może z tego tytułu czerpać korzyści, 
ale powinna zapłacić temu, kto wykosi trawę. Mówiono o terminie wykonania ogrodzenia 
(ANATOL FILIPIUK poinformował, że powinno ono być wykonane w okresie  trwania 
projektu).  Radni przekazali, że mieszkańcy Haciek są niezadowoleni z ograniczeń 
wynikających z ochrony narzuconej przez „NATURA 2000”. Pani Wójt przypomniała, że 
przed podjęciem uchwały w tej sprawie przekazywano radnym oraz mieszkańcom, jakie będą z 
tym związane ograniczenia. 
 Po zakończeniu dyskusji radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaakceptowali treść 
projektu uchwały po wprowadzonej korekcie, zaakceptowali również propozycję zawarcia w 
umowie z Fundacją zapisu o zakazie przekazywania nieruchomości do użytkowania osobie 
trzeciej. 
 
Do pkt 1h)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. podjęcia uchwały w sprawie wniesienia skargi na uchwałę 
nr 3536/13 z dnia 27 sierpnia 2013 r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Treść wniosku omówił Zastępca Wójta 
Gminy – ANATOL FILLIPIUK, prosząc jednocześnie o wprowadzenie tematu do porządku 
sesji. Wyjaśnił, że skarga dotyczy rozstrzygnięcia nadzorczego RIO w stosunku do uchwały 
Rady Gminy określającej wzór deklaracji „śmieciowej”, w której w części „J” deklaracji 
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ustalono sposób właściwego udokumentowania faktycznej ilości osób zamieszkujących daną 
nieruchomość poprzez oświadczenie. Kolegium RIO uznało ten zapis za sprzeczny z ustawą o 
ochronie danych osobowych. ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że jeśli ten zapis zostanie usunięty 
z uchwały, wówczas w każdym przypadku w celu wyjaśnienia rozbieżności między liczbą osób 
wykazaną w deklaracji, a liczbą osób rzeczywiście zamieszkujących, czy zameldowanych 
niezbędne będzie wszczęcie postępowania w każdej takiej sprawie, a z tym związane są 
dodatkowe koszty. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach dopuszcza żądanie 
dodatkowych dokumentów, w przypadku uchwały Rady Gminy jest to tylko oświadczenie, stąd 
złożenie skargi na rozstrzygnięcie wydaje się zasadne. Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, 
że są pewne normy, które należy przestrzegać, a Regionalna Izba Obrachunkowa jest organem 
kontrolnym, przy czym obowiązujące procedury przewidują możliwość wniesienia skargi, jeśli 
samorząd ma odmienne zdanie co do rozstrzygnięcia, takie działanie nie wpływa negatywnie na 
dalszą współpracę. Inne samorządy  też korzystają z takiej drogi odwoławczej. Pani Wójt 
dodała, że poprzednia deklaracja przyjęta przez Radę Gminy zawierała już taki zapis i nie został 
on zakwestionowany. Poinformowała również, że Urząd Gminy cały czas wyjaśnia budzące 
wątpliwości sprawy związane z niejasnościami w deklaracjach będących podstawą do 
naliczania opłat za odbiór śmieci. Podczas dyskusji radni po raz kolejny zwrócili uwagę na 
nieuczciwe zachowania części mieszkańców, którzy albo wykazują ilość mieszkańców 
mniejszą niż w rzeczywistości, albo w ogóle nie składają deklaracji. WALENTY 
GAŁUSZEWSKI powiedział, że podczas weryfikacji prawdziwości danych nieodzowna jest 
pomoc sołtysów. Pani Wójt powiedziała również, że coraz więcej mieszkańców jest 
zadowolonych z nowych rozwiązań wprowadzonych przez ustawę o utrzymaniu czystości i 
porządku. W gminie proces ten przebiega w miarę sprawnie, w innych regionach kraju jest 
trochę gorzej. 
 Innych pytań i uwag nie wniesiono, radni wyrazili zgodę na wprowadzenie tematu do 
porządku najbliższej sesji, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
 
Do pkt 1i)  
 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji i rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 
Załącznik Nr 10 do protokołu. Wniosek przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 
Przypomniała proces uzgadniania projektu herbu i poinformowała, że kolejnym krokiem po 
przyjęciu uchwały będzie przekazanie projektu do zaopiniowania przez Komisję Heraldyczną. 
Z przekazanej wcześniej radnym do zapoznania  ekspertyzie heraldyczno-weksylologicznej, 
Pani Wójt odczytała symbolikę barw występujących w projekcie herbu i flagi (w polu 
czerwonym podkowa srebrna, w środku której głowa tura czarna).  Przewodniczący Rady 
Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI podkreślił, że zaproponowany projekt powinien 
zaspokajać potrzeby większości, jest prosty i czytelny.  
 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, jednogłośnie wyrazili zgodę na wprowadzenie 
tematu do porządku sesji i pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały.   
 
Do pkt 2) 
W sprawach bieżących radni poruszyli następujące sprawy: 
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo mieszkańców Augustowa  - właścicieli 
działek przy ul. Brańskiej (kol. Augustowo), którzy chcą nieodpłatnie przekazać na rzecz 
gminy działkę z przeznaczeniem na drogę dojazdową (na lewo za przystankiem MPK do 
pierwszej drogi na prawo, która jest drogą gminną). Pani Wójt wyjaśniła, że jest to niezbędne 
do uporządkowania stanu prawnego. Droga ta dotychczas była odśnieżana przez Urząd Gminy, 
ponadto po położeniu nawierzchni asfaltowej wzrośnie wartość okolicznych działek. 
 Radni pozytywnie odnieśli się do przedstawionej propozycji nieodpłatnego przejęcia 
działki na rzecz Gminy na potrzeby drogi dojazdowej przy ul. Brańskiej (kol. Augustowo). 
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- Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo Dyrektora Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim, z prośbą o dofinansowanie remontu 
prosektorium. Po zapoznaniu się z uzasadnieniem, radni podkreślili, że dotychczasowe 
przedsięwzięcia Pani Dyrektor zasługują na uznanie, a modernizacja szpitala oraz 
systematyczne doposażenie w nowy sprzęt poprawiły warunki leczenia pacjentów. WALENTY 
GAŁUSZEWSKI podkreślił, że z tych względów jednostkę warto wesprzeć. Pani Wójt dodała, 
że z uwagi na to, że jest to szpital powiatowy, prawdopodobnie pozostałe samorządy również 
włączą się do pomocy. 
 Uzgodniono, że na rzecz szpitala z budżetu Gminy można przeznaczyć kwotę w 
wysokości 20.000 zł. 
- Radny ANDRZEJ TYNIEWICKI (Sołtys Sołectwa Pilipki) zgłosił, że pomimo zapewnień 
Powiatowego Zarządu Dróg, droga w Pilipkach jest nieprzejezdna. 
- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zgłosił zły stan nawierzchni 
drogi z Rzepniewa do Bielanowszczyzny (naprzeciwko posesji P. Płuciennika). 
- Na prośbę radnego MIKOŁAJA CARA – Pani Wójt poinformowała, że jeden  z pracowników 
UG uzupełnia swoje kwalifikacje niezbędne do obsługi zakupionego sprzętu (CATEPILER). 
Poinformowała również o zamiarze sprzedaży budynku byłej szkoły w Knorydach, przedtem 
należy zaktualizować szacunek.   
 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym PAWEŁ ŁOZOWIK o godz. 10.30 
zamknął posiedzenie. 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Paweł   ŁOZOWIIK ............................ 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ......................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  PAWLUCZUK Jan 

(Przewodniczący) 

...................................... 

2. ŁOZOWIK Paweł ........................................ 

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

5. BOROWSKI Andrzej ........................................ 
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Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 


